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Zápis ze zasedání Akademického senátu dne 16.11.2022 
 

 

 
Zasedání se konalo fyzicky. 

 
Přítomni: Tomáš Džadoň, Tomáš Pospiszyl, Vojtěch Míča, Jan Kracík, Adam Pokorný, Nik Timková, 

Jana Svobodová, Marie Kuklíková, Martin Fischer, Adam Fejfar 

 
Omluveni: Matyáš Zeman, Martina Smutná, Alžběta Procházková,Tomáš Svoboda 

 
Program zasedání: 

 

1. Změna volebnímu řádu do AS AVU (studentská komora AS) 

2. Strategický plán investic (Šárka Krtková) 

3. Čerpání mzdového fondu ( rektorka Maria Topolčanská) 

4. Další podněty 

 

  Průběh zasedání 

 
1. Změna volebnímu řádu do AS AVU (studentská komora AS) 

 
Studentská komora představila změny volebního řádu. Veškeré změny konzultovala s externí 

právnickou firmou   a IT oddělením. Právnická firma celý dokument opoznámkovala a opravila. IT 

oddělení by mělo ve spolupráci s firmou K.Ware vypracovat do příštího týdne zkušební model 

elektronické volby. Ta by měla probíhat přes platformu Microsoft Share point portál, který Akademie 

výtvarných umění už užívá. Vše bylo časově kompatibilní a počítalo se s volbou nanečisto, aby vše 

proběhlo bez chyb. Následovala debata o změně nominací kandidátů /tek ve volebním řádu a vedla k 

hlasování senátu. 

 
Hlasování o změně průběhu nominací kandidátu/tek ve volebním řádu. 

Hlasování: 5 pro, 6 proti, 0 se zdrželi 

Návrh o změně ve volebním řádu o nominaci kandidátu/tek nebyl schválel 

 
Senátoři rozhodli, že část o nominacích ve volebním řádu se nebude měnit. Shodli se na změně volebního 

řádu pouze v části způsobu volby. Studentská komora představí do příštího senátu model elektronické 

volby ve spolupráci a spoluúčastí IT oddělení, které tuto aktivita zaštiťuje. 

 
2. Strategický plán investic (Šárka Krtková) 

 
Kancléřka Šárka Krtková představila plán realizace strategického záměru na příští rok. Instituce se 

zavázala tímto dokumentem MŠMT čerpat prostředky z tzv. Strategického řízení na 4 roky. Priority a 

cíle jsou dané v metodice MŠ, stejně tak se zavazujeme, že Strategickým záměrem AVU na deset let, 
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který byl na senátu schválen. Při psaní koncepce vedení vycházelo z loňského plánu realizace na rok 

2022. 

Tvorba dokumentu vychází z plánu loňského, který se zanalyzoval a vyhodnotil. Bylo zjištěno, že 

číslování v desetiletém strategickém záměru je jiné, než jsou cíle MŠMT. Z důvodu lepší orientace a z 

důsledků hledání indikátorů vznikla tabulka. Tabulka je rozčleněná a jsou v ní zastoupeni garanti (se 

svou agendou a odpovědností), jsou zde výstupy, zdroje financování. Dále kolonka na popis (o co se 

konkrétně jedná),   poznámky (pro senát nebo jiné rady AVU). Hlavní členění zůstalo podle 

Strategického záměru AVU na deset let, aby se zachovala kontinuita. 

Vedení chce s dokumentem pracovat dále, rozpracovat na jednotlivé rešitele, dodat harmonogram, a 

kvartálně vyhodnocovat situaci. 

Rektorka: vyzvedla naplněné cíle v minulém roce, reflektuje, co se nepovedlo a jak s tím dále pracovat 

(tvořili Šárka Krtková a Lucie Štůlová Vobořilová. Rektorka nahlíží na Strategický plán také jako na 

komunikační nástroj 

Š.Krtková: doplnila, že dřív tento dokument byl Institucionální plán, teď je to nový program z MŠMT, 

který s Avu měla probrat konzultantka z MŠMT. Ta zatím schůzku s Avu neuskutečnila a proto nám 

MŠMT nedalo dostatečný čas na prokonzultování čerpání z fondů (naše instituce v tomto není výjimkou, 

tento problém je i na jiných vysokých školách). 

Na Umělecké radě pan prof.Kokolia chtěl doplnit do Strategického plánu - Strategické 

řízení/strategický záměr - Pro případ vnější a vnitřní hrozby vznik Krizového plánu. Vedení zapracuje 

tento bod do plánu. 

Dále se také zapracuje poznámka M.Vovsové - aktivovat grafické dílny pro veřejnost, kurzy, 

sympozia. 

Kvestro reagoval na zapracování Krizového plánu: už existuje ve Strategickém plánu bod “Provést 

analýzu rizika úspor do budoucích vnějších hrozeb využít zkušeností s pandemií Sars, Covid19, 

kybernetického útoku, zpracovat preventivní opatření a scénáře… Poznámkoval, že tam není 

zapracovaná Vnitřní hrozba. Hovořil o finanční strategii a o Plánu investic a o středně dobrém 

výhledu, plán tvoří jedenáct položek za 7,7 mil.- je výrazně osekaný v porovnání s předchozími lety. 

Tři stěžení plány: 

1. Investiční záměr na rekonstrukci toalet - jelikož se vyčerpalo více prostředku na rekonstrukci 

atelieru J. Zajíce, projekt se musel přepracovat a přizpůsobit rozpočtu. 

2. Úpravy pronajatých prostor v ulici Veletržní - investice 

3. Úprava bytu po Jiřině Kibínové - dar pro AVU 

 
V.Míča měl otázku na bod v Investičním záměru - Lávky - jsou v rozpočtu zahrnuty i ceny skel v 

atelierech, které popraskaly teplem? kvestor reaguje: ne, skla se řeší v rámci reklamací. V. Míča 

apeluje na prezentaci studie J.Traugotta, úvaha o novém zpracování zahrady. Podle toho by se dali 

plánovat strategie plánování rekonstrukcí. 

 
Hlasování o schválení realizace Strategického záměru pro rok 2022/2023 pro oblast vysokých škol a 

Plánu Investic 2022/2023. (se zapracováním výše uvedených bodů) 

Hlasování : 9 pro, 0 proti, 2 se zdrželi 

Strategický záměr pro rok 2022/2023 a Plán Investic (se zapracováním výše uvedených bodů) byl 

schválen 
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Rektorka poděkovala za práci Evě Ellingerové, Šárce Krtkové a Lucii Štůlové Vobořilové 

 
3. Čerpání mzdového fondu 

 
Předseda se dotazoval rektorky na stanovisko k senátnímu usnesení z posledního zasedání ,,Za stejnou 

práci stejná mzda”, tedy situace na Katedře teorie a také přípravy harmonogramu o plánu vyplácení 

odměn od října 2023. 

Rektorka se srozumila a akceptuje usnesení senátu. Od 1.října 2022 se z rozpočtu za říjen, listopad a 

prosinec dorovnají mzdy na Katedře teorie. Základními východisky není celoplošná proklamace o 

třináctých platech. Zároveň rektorka stojí za důstojnou institucí, která umí důstojně zaměstnávat. 

Prezentovala představu o měřítku. Návrh toho, co se bude vyplácet z fondu mezd (kmenovým 

zaměstnancům školy) cca 77 mil.na mzdy, s navýšením o 6%. Plán se má odrazit ve třech měsíčních 

odměnách, které dostanou všichni najednou, tedy   formou mzdy za listopad. Týká se to zhruba 95 

zaměstnanců (z celkového počtu cca 150), není to tedy zvedání nebo regulace jen těch nejnižších 

mezd. Změna se týká širší škály zaměstnávaných. Veškeré vyplácení se týká hlavního příspěvku, fondu 

mezd. 

Administrativní pracoviště, které jsou svým způsobem rovnocenné těm pozicím, které v tomto roce 

byli otevřeny (různé úvazky) v rovině koordinátorů magister.studia, administrativa rektorátu, 

podpůrné místo pro gendrerovou rovnost, inkluzi.. Ti přišli ve standartu mzdy vztahující se k důstojné 

mzdě v Praze, která je 40.tis.Kč. Všem administrativním pracovníkům na AVU vedení zvedne mzdu k 

tomuto standardu. 

Vedení veřejně a transparentně sděluje, jaký bude status vedoucích pedagogů a jejich asistentů od 

příštího akademického roku 2023/2024 . U každé nové pozice se veřejně a transparentně sdílí za jakou 

mzdu je pozice vypsána. Vedení prezentovalo, že od příštího roku status umělců a umělkyň, kteří 

pedagogicky vedou ateliery bude 42.tis. hrubé mzdy. U asistentů to bude 36.tis. Ve srovnání k dnešku 

(u asistentů je to dnes 29.tis. nebo 30.tis.). Tato změna nedosáhne tohoto standardu do příštího 

akademického roku, ale přiblíží se jí, v rámci zodpovědného čerpání Fondu mezd. 

Východiskem od vedení je, že v tomto akademickém roce žádný nový přicházející zaměstnanec 

neohrozí rovnováhu mezd. Nyní se dorovná situace pro všechny na katedře teorie, kteří začali od 

1.října v nerovné situaci vůči kolegům. Zpětně se jim navýší plat za tři měsíce. Tomáš Pospiszyl: 

potvrzuje, že se věc projednala na Umělecké radě, kde zazněla informace, že v listopadovém platu by 

se mělo projevit dorovnání mezd ( za tři měsíce, plat přijde v prosinci). Jedná se o platy všech členů 

katedry teorie. 

Rektorka dále představila rámec zvyšování úvazků. Vedení předloží vypracovaný dokument a tabulku 

plánu. Kvestor doplnil, že v letošním roce nebude problém s dorovnání mezd, problém vidí v 

dlouhodobějším období. Tvrdí, že je pro navýšení mezd, ale na druhou stranu apeluje, že je to velmi 

nákladná položka. V příštím roce nás doběhne letošní inflace (15%), energie. Bude to velký nárust 

oproti minulému roku. Navrhuje v příštím roce znovu situaci zvážit, a případně opět jednat o plánu, jak 

dlouhodobě naplňovat mzdový standart. 
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zapsala Jana Svobodová 30.11.2022 

 

 

 


